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MEMORANDUM 
 
GESPREKSNOTITIE 

 

ONDERWERP Statenbrief of memo? 
DATUM 18‑01‑2024 
DOCUMENTNUMMER UTSP-1400676291-5389 
VAN Françoise Beugelsdijk 
AAN Leden van het presidium 
TELEFOONNUMMER +31636105207 
TEAM TSG 
 
 
Geachte leden van het presidium, 
 
Aanleiding 
Al enige tijd ervaart de griffie dat er geen duidelijke afspraken of werkwijzen bestaan met betrekking tot de vraag 
wanneer een Statenmemo wordt opgesteld en in welke situaties de keuze valt op een Statenbrief. We merken dat 
de meningen hierover binnen de organisatie uiteen lopen en leggen graag dit vraagstuk bij u voor ter bespreking. 
 
Situatieschets 
In het nabije verleden werd een Statenmemo alleen opgesteld als snelheid geboden was. Snelheid om zo spoedig 
als mogelijk de Staten over actuele zaken te informeren ten einde te voorkomen dat het bericht uit de krant 
vernomen zou moeten worden. Of om toegezegde antwoorden op (technische) vervolgvragen in een commissie te 
delen. De actuele memo’s waren kort (1, maximaal 2 alinea’s) en werden alleen in uitzonderlijke situaties ingezet 
door desbetreffend portefeuillehouder. Statenbrieven daarentegen, zijn collegebrieven en hebben daardoor een 
formele status en gewicht.  
Als het gaat om de zichtbaarheid in het Stateninformatiesysteem, is de geldende afspraak dat memo’s in de 
categorie ‘Ingekomen stukken van GS’ vallen en onder deze noemer ook gepubliceerd worden bij de 
desbetreffende inhoudelijke commissie. Statenbrieven werden tot voor kort zichtbaarder gepubliceerd onder de ‘Ter 
informatie stukken’ in afwachting van een eventuele opwaardering. 
 
De griffie constateert dat een Statenmemo in veel gevallen niet meer kort en actueel is. Recente voorbeelden zijn:  

Memo Proces UPLG 
Dit bespreekt belangrijke stappen in de totstandkoming van het Utrechts Programma Landelijk Gebied: 
1. Participatie en communicatie met onze gebiedspartners 
2. Toetsing en planning door het Rijk 
3. Soort programma in kader van de Werkwijze programma’s en projectbesluiten 
4. Vaststelling UPLG en rol van de Staten 
5. PlanMER 
6. Tijdpad 
 
Memo Jaarplan Voedselagenda 2024 
Bij het memo is het Jaarplan Voedselagenda 2024 toegevoegd. Dat bevat geen uitvoeringsprogramma, omdat dit 
jaar veel tijd gaat naar de evaluatie en herijking van de voedselagenda, aldus het memo. Dit hangt direct samen 
met de Startnotitie Visie Landbouw en Voedsel die in de vorige commissie is gesproken. Eerder is toegezegd dat 
de Staten in het verdere traject van die visie intensief betrokken zullen worden.  
 
Memo Kamerbrief Definitief aanwijzen van Nutriënten Verontreinigde Gebieden 
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Dit memo geeft een toelichting op de Kamerbrief van minister Adema van Landbouw, waarin hij de Nutriënten 
Verontreinigde Gebieden definitief aanwijst en geeft aan wat dat betekent voor de provincie Utrecht. Per 1 januari 
zijn aan de westkant van de provincie nieuwe NV-gebieden aangewezen om hiermee de oppervlaktewaterkwaliteit 
te verbeteren. Het gaat het om een aanzienlijk areaal. Het memo legt uit dat door de aanwijzing van de NV-
gebieden de mestplaatsingsruimte sneller afneemt. Dit zorgt ervoor dat vooral melkveebedrijven het komende jaar 
snel minder mest op het eigen bedrijf kunnen afzetten. Omdat het aanbod van mest op de afzetmarkt toeneemt, 
lopen de kosten hiervoor snel op.  
 
 
De griffie meent dat deze memo’s (hier nadrukkelijk als voorbeeld gebruikt) over belangrijk (nieuw) beleid gaan, dat 
van grote betekenis is voor de provincie Utrecht. Ook vanwege de politieke gevoeligheid van de onderwerpen zijn 
ze soms alsnog actief op de agenda van de commissie geplaatst in plaats van ze op te laten gaan in de lijst met 
ingekomen stukken. Wij zijn van mening dat in deze memo’s voor de Staten belangrijke informatie staat wat nodig 
is om het Statenwerk goed uit te kunnen voeren. Is een Statenbrief – een collegebrief – dan niet passender? 
 
Deze vraag willen we graag tijdens de vergadering van het presidium agenderen. Daarbij willen ook de volgende 
vragen aan de orde laten komen: 

- Is er voor u een verschil in waarde die u toekent aan een Statenbrief of Statenmemo? 
- In welke situaties verwacht u een memo en in welke situaties een Statenbrief of is er voor u geen verschil? 
- Heeft u behoefte aan nadere afspraken rondom het gebruik van deze instrumenten? 
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